
Záznam  z pracovného rokovania zástupcov Slovenskej komory architektov (SKA) 

a Komory geodetov a kartografov (KGK)  a OZ Komory pozemkových úprav (KPÚ) 

 

Miesto :   Úrad SKA Bratislava, Nám. SNP 18  ,   811 06 Bratislava 

Dátum :   16. 1. 2019 

Prítomní :  

Za SKA:   Ing. arch. Imrich Pleidel, predseda                /predseda@komarch.sk/ 

                 Ing. Eugen Guldan, PhD., predseda výboru KA pri SKA  /guldan@newgardendesign.sk/  

                  Ing. Eva Wernerová, členka výbor pre súťaže pri SKA  /ew@aweatelier.sk/ 

Za KGK:    ng. Ján Hardoš, predseda          /jan.hardos@gmail.com/ 

Za KPÚ:       Ing. Vladimír Uhlík, predseda                                       /uhlik@geodezia-ba.sk/                

Predmet rokovania : Spolupráca SKA a KGK v oblastiach dotýkajúcich sa profesií architektov, krajinných 
architektov a geodetov a kartografov, najmä:  

1./ aktuálny stav v realizácii pozemkových úprav (PÚ) a účasť krajinných architektov (KA) na spracovaní  
dokumentácie PÚ; 

2./ možnosti spolupráce medzi SKA a KGK formou spoločných konzultácií a vzájomnom informovaní a 
podpore pri príprave legislatívy týkajúcej sa profesií architektov, krajinných architektov a geodetov 
a kartografov, predovšetkým nových zákonov o územnom plánovaní a výstavbe a súvisiacich predpisov; 

Priebeh a závery rokovania: 

Rokovanie bolo iniciované zo strany SKA. Úvodom rokovania predseda SKA privítal prítomných a stručne 
vysvetlil dôvody jeho uskutočnenia. K jednotlivým otázkam prebehla konštruktívna diskusia a výmena 
informácií: 

K b. č. 1.: 

Zástupcovia KGK a KPÚ charakterizovali súčasný stav v spracovávaní nových pozemkových úprav, 
komplikácie pri ich riešení, nedoriešené otázky pre samotné geodetické kancelárie a vyjadrili potrebu 
spolupráce s odbornými subjektmi /dopravný inžinier, krajinný architekt a krajinný ekológ/, ktoré sú 
nevyhnutnou súčasťou pre komplexné spracovávanie pozemkových úprav.  

Zástupcovia SKA poukázali na neuspokojivú situáciu a nedostatky v riešení krajinných úprav v rámci PÚ 
a zapájania KA do vypracovania podkladov pre PÚ z hľadiska zachovania tradičných hodnôt a návrhu 
konkrétnych opatrení v krajine. Absencia spolupráce s KA má a ďalej môže mať do budúcnosti veľmi 
negatívne dôsledky na kultúrnu krajinu a kvalitu životného  prostredia ako celku.  

Zástupcovia KGK a KPÚ potvrdili súčasný neuspokojivý stav zabezpečovania vypracovania podkladov pre PÚ 
zo strany väčšiny geodetov len cestou zoznamu oprávnených osôb zapísaných v zozname MŽP SR. Súčasne 
vyjadrili jednoznačné pochopenie pre nutnosť participácie krajinných architektov predovšetkým v štádiu 
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analýz, návrhu a vypracovania príslušných častí dokumentácie PÚ. Tiež vyslovili ľútosť, že KA neboli prizvaní 
na decembrovú konferenciu k pripravovaným PÚ v Nitre, ktorá sa venovala medzirezortným problémom 
a pripravovaným projektom .  

Zástupcovia KGK a KPÚ ďalej informovali o možnosti členstva v KPÚ pre krajinných architektov, kde sa 
otvára spolupráca na rôznych projektoch v krajine. Ich zapojenie do činnosti v KPÚ  by bolo určite prínosom  
a obohatilo  by komplexný pohľad na prebiehajúce úpravy revitalizácie krajiny. 

 Záver:  

1.1. Zástupcovia oboch strán sa dohodli, že SKA zašle KGK a KPÚ zoznam KA s autorizáciou v SKA s tým, že 
KGK a KPÚ ho zašlú svojim členom, resp. spracovateľom PÚ s doporučením na spoluprácu s krajinnými 
architektmi v rámci spracovania príslušných častí dokumentácie PÚ. 

1.2. SKA bude informovať svojich členov KA o možnostiach a benefitoch členstva v KPÚ 

 

K b. č. 2.: 

Zástupcovia oboch strán sa vzájomne informovali o prebiehajúcom procese prípravy zákonov o územnom 
plánovaní a o výstavbe a niektorých obsahových záležitostiach v pripravovanej legislatíve týkajúcej sa 
profesií architektov a geodetov a kartografov.  

Zástupcovia KGK a KPÚ poukázali tiež na potrebu všeobecného a jednotného používania digitálnych 
mapových podkladov na vypracovanie územnoplánovacích dokumentácií a zjednotenia metodiky 
spracovania ÚPD v rámci celej SR. 

Predseda SKA informoval o možnosti usporiadania odborného semináru pre členov oboch stavovských 
organizácii a OZ KPÚ v nových priestoroch SKA zameraného na správne využívanie digitálnych mapových 
podkladov a informácií o území pre spracovanie ÚPD s následným začlenením do informačných systémov 
o území. 

Záver :  

2.1. Zástupcovia oboch strán potvrdili spoločný záujem o užšiu spoluprácu, výmenu informácií a vzájomnú 
podporu pri príprave novej legislatívy týkajúcej sa profesií architektov, krajinných architektov, geodetov 
a kartografov.  

2.2. Potvrdili tiež záujem o zorganizovanie odborného semináru pre svojich členov s vyššie uvedeným 
zameraním. 

 

 

    V Bratislave, 16. 1. 2019.                                             zapísala Ing. Eva Wernerová                                


